
ProtokółNr Ii/2023 
z LI sesji VIII kadencji Rady Gminy Adamów 

odbytej w dniu 04 grudnia 2023 r. 

LI sesja VIII kadencji Rady Gminy Adamów odbyła się w sali narad Urzędu Gminy Adamów llb, 
22-442 Adamów. 
Sesję rozpoczęto o godz. 9:08, a zakończono o godz. 10:07 
Bożena Skiba - przewodnicząca obrad. 
Adam Walczak - protokolant. 

Radni obecni: 

1. Pan Grela Krzysztof Dariusz 
2. Pan Kawałko Jan Henryk 
3. Pan Komisarczuk Dariusz 
4. Pan Krawczyk Ryszard 
5. Pan Lewusz Mirosław Paweł 

6. Pani Skiba Bożena Ela 
7. Pani Słota Katarzyna 
8. Pan Sołtys Dariusz Kazimierz 
9. Pani Tyrka-Stećko Beata 
10. Pan Teterycz Jan Krzysztof 

Radni nieobecni: 

1. Pani Chmiel Joanna Barbara 
2. Pan Kostrubiec Piotr 
3. Pan Kuryło Jacek Marian 
4. Pan Michałuszko Tomasz Marek 
5. Pani Polakowska Urszula Mariola 

Lista obecności (Zał. Prot. Nr 1) 

Oprócz radnych w sesji udział wzięli: 

1. Pan Dariusz Szykuła 
2. Pan Adam Walczak 
3. Pan Piotr Szmidt 
4. Pani Ewelina Droździel-Szykuła 
5. Pani Maria Sak 

6. Pani Alicja Zawiślak 

7. Pani Aneta Moryń 

8. Pani Ewa Nogas 
9. Pani Karolina Nowotarska 
10. Pan Stanisław Bosiak 
11. Mieszkańcy Bondyrza. 

Lista obecności osób zaproszonych oraz sołtysów. 
(Zał. Prot. Nr 2, 3) 

- Wójt Gminy Adamów. 
- Z-ca Wójta Gminy Adamów. 
- Sekretarz Gminy Adamów. 
- Skarbnik Gminy Adamów 
- Dyrektor Szkoły Podstawowej 
w Suchowoli. 

- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej 
w Adamowie z siedzibą w Potoczku. 

- Kierownik Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Adamowie. 

- Inspektor ds. gospodarki gruntami. 
- Inspektor ds.inwestycji i grupy gospodarczej. 
- sołtys sołectwa Rachodoszcze. 
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Porządek sesii: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Rozpatrzenie wniosków o zmianę porządku obrad 
3. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych od ostatniej sesji. 
5. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał rady. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2023. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

9. Rozpatrzenie pism. 

10. Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące. 

11. Zamknięcie obrad sesji. 

Przebieg sesji 

Ad.l. Otwarcia LI sesji VIII kadencji dokonała Pani Bożena Skiba - Przewodnicząca Rady 
Gminy Adamów. Na podstawie listy obecności Pani Przewodnicząca stwierdziła, że na stan 
15 radnych obecnych jest 10, co stanowi niezbędne ąuorum do prawomocności obrad. 

Ad.2. Przewodnicząca Rady Gminy, poinformowała, iż projekt porządku obrad radni otrzymali 
wraz z zawiadomieniem, po czym zapytała, czy w sprawie porządku obrad ktoś chce zabrać 
głos? 

W sprawie zmiany porządku głosu nie zabrano. 

Ad.3. Przewodnicząca Rady Gminy Adamów, poinformowała, że protokół poprzedniej sesji był 
do publicznego wglądu w siedzibie Urzędu Gminy oraz wyłożono go przed sesją na sali 
obrad, gdzie był również do publicznego wglądu. 

Pani Przewodnicząca zapytała, czy do protokołu z L sesji VIII kadencji z dnia 
17 listopada 2023 roku ktoś z radnych chce wnieść uwagi? 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu 
obrad z poprzedniej sesji. 
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Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem protokołu obrad z poprzedniej sesji głosowali: 
Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Krawczyk Ryszard, Lewusz Mirosław, Skiba Bożena, 
Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, Tyrka-Stećko Beata. 
(Zał. Prot. Nr 4) 
W związku z awarią urządzenia elektronicznego radny Grela Krzysztof głosował 
za przyjęciem protokołu, w głosowaniu ręcznym imiennym. 
(Zał. Prot Nr 5) 
Za głosowało 10, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że protokół z L sesji VIII kadencji 
Rady Gminy Adamów z dnia 17 listopada 2023 roku został przyjęty. 

Ad.4. Wójt Gminy Adamów Dariusz Szykuła - złożył informację o działaniach podejmowanych 
od ostatniej sesji. 
(Zał. Prot. Nr 6) 

Ad.5. Wójt Gminy Adamów Dariusz Szykuła - złożył sprawozdanie z wykonania uchwał Rady 
Gminy podjętych na poprzedniej sesji. 
(Zał. Prot. Nr 7) 

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 

Pani Ewelina Droździel-Szykuła - Skarbnik Gminy Adamów poinformowała radnych, 
że stosowne materiały zostały im przekazane wraz z zawiadomieniami o obradach LI sesji. 
Jednocześnie Skarbnik poprosiła Radę o wprowadzenie do projektu uchwały kwoty 64 zł 
przeznaczonej na obsługę zadań związanych z obsługą wniosków dotyczących 
zakwaterowania uchodźców z Ukrainy. 

Rada przychyliła się do propozycji wprowadzenia powyższych zmian. 

Skarbnik Gminy Adamów przedstawiła zasadność wprowadzenia pozostałych zmian 
zawartych w treści uchwały. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków Skarbnik Gminy Adamów odczytała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 

Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Krawczyk Ryszard, Lewusz Mirosław, Skiba Bożena, 
Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, Tyrka-Stećko Beata. 
(Zał. Prot. Nr 8) 
W związku z awarią urządzenia elektronicznego radny Grela Krzysztof głosował 
za przyjęciem uchwały, w głosowaniu ręcznym imiennym. 
(Zał. Prot Nr 5) 
Za głosowało 10, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot Nr 9) 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2023. 
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Skarbnik Gminy Adamów podkreśliła, że zmiany, które zostały wprowadzone do wieloletniej 
prognozy finansowej, mają swoje odzwierciedlenie w uchwale budżetowej. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków radnych Skarbnik odczytała projekt proponowanej 
uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 

Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Krawczyk Ryszard, Lewusz Mirosław, Skiba Bożena, 
Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, Tyrka-Stećko Beata. 
(Zał. Prot. Nr 10) 
W związku z awarią urządzenia elektronicznego radny Grela Krzysztof głosował 
za przyjęciem uchwały, w głosowaniu ręcznym imiennym. 
(Zał. Prot Nr 5) 
Za głosowało 10, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 11) 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

Pani Ewa Nogas - Inspektor ds. gospodarki gruntami omówiła zasadność nabycia przez Gminę 
nieruchomości, informując, iż powyższe działanie ma bezpośredni związek z wyrażeniem zgody 
na przekazanie przez Ochotniczą Straż Pożarną w Bondyrzu gruntu oraz budynku. 
Inspektor podkreśliła, że projekt uchwały dotyczy działki oznaczonej numerem 1591/13 
o powierzchni 11 arów 65 metrów kwadratowych. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków Pani Inspektor odczytała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 

Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Krawczyk Ryszard, Lewusz Mirosław, Skiba Bożena, 
Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, Tyrka-Stećko Beata. 
(Zał. Prot. Nr 12) 
W związku z awarią urządzenia elektronicznego radny Grela Krzysztof głosował 
za przyjęciem uchwały, w głosowaniu ręcznym imiennym. 
(Zał. Prot. Nr 5) 
Za głosowało 10, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 13) 

Ad.9/10. Rozpatrzenie pism/Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące. 

• Inspektor Ewa Nogas zapytała radnego Dariusza Komisarczuka, czy mieszkańcy sołectwa Bondyrz 
podjęli decyzję w sprawie zamiany działek, które były przedmiotem wcześniejszych dyskusji 
podczas posiedzeń Komisji Stałych Rady Gminy Adamów? 
Radny Dariusz Komisarczuk wyjaśnił, że mieszkańcy miejscowości Bondyrz zajęli stanowisko, 
iż nie podejmują decyzji w sprawie wyrażenia zgody na zamianę działki w miejscowości 
Bondyrz położonej przy kościele pw. Świętej Bożej Opatrzności, pozostawiając w tej materii 
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decyzję Wójtowi Gminy Adamów. Radny poinformował, że w przedmiotowej sprawie rozmawiał 
także z księdzem proboszczem, który również stwierdził, że decyzja w tej sprawie według jego 
oceny powinna należeć do tutejszego Urzędu Gminy. 

Wójt podkreślił, że tego typu wnioski należy poddawać analizie oraz rozpatrzyć podczas 
posiedzeń Komisji Stałych Rady Gminy Adamów, jednocześnie zaznaczając, iż powinna 
być to decyzja Rady. 

• Przewodnicząca Rady Gminy Adamów odczytała pismo mieszkańców w sprawie protestu 
dotyczącego planowanej budowy drogi w miejscowości Bondyiz na działce 
0 numerze ewidencyjnym 1565. 

Przedstawiciel protestujących Pan zapoznał radnych ze stanowiskiem mieszkańców 
Bondyrza, którzy nie godzą się na projekt drogi, przewidujący 5-metrową jezdnię, 0,75 m 
pobocza żwirowego oraz dodatkowo pas zieleni. Pan podkreślił, że powyższe rozwiązania 
nie są w tym miejscu nikomu potrzebne, tym bardziej że realizacja projektu spowoduje 
przesunięcie płotów, elektrycznych bram oraz zabranie na poczet drogi części działek. Podkreślił 
następnie, że nikt z właścicieli działek oraz mieszkańców nie został powiadomiony o takim 
projekcie. Mieszkaniec Bondyrza zaznaczył, że dopiero informacja geodezyjna była pierwszą 
informacją o planach budowy drogi. W dalszej części wypowiedzi Pan poinformował, 
że wprawdzie wcześniej rozmawiał prawdopodobnie z miejscowym radnym o możliwości budowy 
tego typu inwestycji, ale z przebiegu tej dyskusji wynikało, że mieszkańcy zostaną o tych 
działaniach powiadomieni. Przedstawiciel protestujących podkreślił, że właściciele nieruchomości 
oraz mieszkańcy chcą drogi sensownej bez burzenia płotów i wycinki kilkudziesięcioletnich 
nasadzeń. Wskazał przykład właściciela dwóch nieruchomości położonych po obu stronach 
planowanej drogi, dla którego niezrozumiałe jest to, że inwestycja nie jest zaprojektowana 
po działce „pustej", tylko po zagospodarowanej. Następnie zaznaczył, że nikt z mieszkających przy 
projektowanej drodze nigdy nie zgłaszał potrzeby realizacji tej inwestycji w obecnej formie 
1 jeszcze raz podkreślił, iż droga jest potrzebna, ale węższa taka, która by się zmieściła. W ocenie 
Pana jest to możliwe, gdyż wcześniej budowana była na drogach gminnych kostka i drogi 
te były węższe. 

Wójt odpowiedział, że przy realizacji tego typu inwestycji zawsze będą protesty, co nie oznacza, że 
Gmina ma nie budować dróg, bo gdzieś należy przesunąć płot. Następnie zaznaczył, iż to nie wójt, 
czy radny narzuca szerokość drogi, tylko określają to przepisy. Wójt Dariusz Szykuła podkreślił 
także, że do budżetu Gminy wprowadzono tę inwestycję na wniosek mieszkańców Bondyrza, 
którzy przeznaczyli fundusz sołecki na wykonanie powyższego projektu. Zaznaczył następnie, 
że z uwagi na różne sytuacje, w tym umiejscowioną w pasie drogowym infrastrukturę, inwestycja 
będzie realizowana tzw. ZRID-em, któiy określa, kategorię drogi oraz jej wymiary. 
Inspektor Karolina Nowotarska poinformowała, że w projekcie określono drogę jako ,JD" 
i niższej kategorii, już nie ma. 
Wójt zaznaczył, że teren, gdzie realizowana będzie inwestycja, jest zmieniany w planie 
zagospodarowania przestrzennego na tereny do zabudowy, ponadto wszędzie tam, gdzie budowane 
są drogi, często znajdzie się pewna grupa osób niezadowolonych. Wójt również wyjaśnił 
zwyczajowo przyjęty sposób powiadamiania mieszkańców o zebraniach wiejskich. 

Przedstawiciel protestujących Pan poprosił, żeby Wójt przedstawił jakiekolwiek pismo 
z jakiegokolwiek zebrania, gdzie my mieszkańcy, właściciele działek byliby zawezwani, 
zaproszeni, gdzie moglibyśmy usiąść, posiedzieć nad tym tematem. Następnie prosił o zmianę 
parametrów drogi, tak, aby nie naruszać płotów oraz nasadzeń. 
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Inspektor Karolina Nowotarska stwierdziła, że parametry drogi narzuca ustawa. 

Pan upierał się, że przy odrobinie dobrej woli można dojść do kompromisu. 

Inspektor Karolina Nowotarska poinformowała, że obecnie nie możemy już wiele zrobić. Gmina 
posiada już zatwierdzone podziały oraz wymagane uzgodnienia i musielibyśmy zaczynać wszystko 
od nowa, co wiąże się z dodatkowymi kosztami. 

Pan zapytał, czy Gmina posiada zgodę starosty? 

Inspektor Karolina Nowotarska odpowiedziała, że zgoda będzie wydawana w styczniu. 

Pan w tej sytuacji stwierdził, że na razie jeszcze nie jest nic zakończone. 

Wójt zaapelował o przeniesienie przedmiotowej dyskusji po zakończeniu sesji. Po czym jeszcze raz 
wyjaśnił zasady podejmowania decyzji o przeznaczeniu funduszu sołeckiego przyjętego 
na Zabraniach Wiejskich. 

Do powyższej sytuacji odniósł się radny z miejscowości Bondyrz Pan Dariusz Komisarczuk. 
Na wstępie wypowiedzi podkreślił, że akurat rzeczona droga nie jest położona w jego okręgu 
wyborczym, jednakże wie, iż ta inwestycja jest potrzebna lokalnej społeczności. Ponadto 
poinformował, że na etapie projektu ani radny, ani mieszkańcy, ani wójt nie mają wpływu 
na projekt Następnie podkreślił słabą frekwencję, mieszkańców na zebraniach wiejskich mimo 
wysiłków sołtysa, który stara się zawiadomić jak największą ilość uprawnionych do głosowania. 

Pan wskazał, że przez ostatnie cztery lata nigdy nie znalazł zawiadomienia o Zebraniu 
Wiejskim w swojej skrzyńce. Poprosił również o stosowny protokół ze wspomnianego zebrania. 

Radny Komisarczuk podkreślił, że budowa drogi, to koszt jednorazowy, i jest to żaden koszt, 
jeżeli ta droga ma służyć dziesiątki lat, tym bardziej że ciągle fundusz sołecki Bondyrza jest 
przeznaczany na kruszywo do naprawy tej drogi. 

• Pani Maria Sak - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Suchowoli odniosła się do pisma wykonawcy 
dotyczącego jej zastrzeżeń odnośnie do wykonanych robót remontowych na terenie kierowanej 
przez nią placówki oświatowej. 

Pani Dyrektor podtrzymała wszystkie swoje argumenty poparte w księgach budowy i remontu. 
Wyjaśniła sytuację dotyczącą przekazania dokumentacji technicznej kotła gazowego oraz 
końcowego protokołu odbioru inwestycji. 

Radny Dariusz Sołtys zaznaczył, że radni nie odbierają takich robót i tutaj wykład Pani Dyrektor 
jest zbędny. 

Dyrektor odpowiedziała, że wypowiedź radnego jest dla niej co najmniej dziwna, chociażby 
z uwagi na obecność podczas obrad sesji członków Komisji, która powinna się tym tematem 
zainteresować, gdyż Szkoła wchodzi w skład majątku Gminy. 

Wójt poprosił, aby tego typu kwestie omawiać podczas posiedzeń Komisji. 

Po przeprowadzonej dyskusji radni zdecydowali o pozostaniu po zakończeniu obrad sesji celem 
wyjaśnienia wszystkich niejasności dotyczących wykonania przedmiotowej inwestycji. 
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Ad. 11. Zamknięcie obrad sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Adamów 
Bożena Skiba zamknęła LI sesję VIII kadencji Rady Gminy Adamów. 

Protokołował: 

Nagranie obrad sesji udostępnione jest w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Adamów 
i stronie internetowej Gminy Adamów. 
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